
MÔJ JEDEN DEŇ V OBCI – RUSKÁ NOVÁ VES 

ÚVOD 

Obec Ruská Nová Ves leží v severovýchodnej časti košickej 
kotliny v doline Hradného potoka. Chotár obce zaberá 
plochu 1258 ha s počtom obyvateľov 1390.  Západná časť 
chotára, ktorú tvoria sopečné horniny, je odlesnená 
pahorkatina z mladotreťohorných usadenín. Východná časť 
na sopečnej hornatine Slanských vrchov je pokrytá 
súvislým lesom s porastom buka a duba. Má hnedé lesné a 
illimerizované pôdy. V chotári obce je premenná 
nadmorská výška a pohybuje sa od 340 metrov nad morom 
v najnižšom bode, do 1025 m. n. m. v najvyššom mieste 
chotára na východe. Stred obce má kótu 430 m. n. m.  

 
HISTÓRIA 

Územný majetok obce patril od konca 13. storočia šľachticom Šóšovcom, no sídlisko na 
ňom vtedy ešte nebolo. Obec vznikla ako filiálka dediny Soľ (dnešný Solivar). Prvé správy 
o obyvateľoch dediny sú z roku 1402 a 1419. Dozvedáme sa, že časť z nich boli valasi. 

Pôvodný názov Nová Ves výstižne vyjadril to, že bola mladšia ako susedné dediny. V roku 
1419 kráľ Žigmund nariadil zástupcom šarišskej stolice vyšetriť akési priestupky 
poddaných v tejto dedine, z ktorej vyplývalo, že tunajšie sídlisko existovalo už pred 
rokom 1419. V písomnostiach zo 14.-15. storočia sa vyskytuje pod troma maďarskými 
názvami. Názov Wyfalu bol paralelou slovenského názvu Nová Ves. Alsowyfalu, 
Felsowyfalu sa vzťahuje na nižšiu a vyššiu časť sídliska v 15. a začiatkom 16. storočia. 
Názov obce Soos Wyfalu vo význame Šóšovská Nová Ves, teda s priezviskom vlastníka, 
ju od polovice 16. storočia spoľahlivo odlišuje od pôvodne totožných názvov Pečovskej 
Novej Vsi, Chminianskej Novej Vsi a Drienovskej Novej Vsi. Pôvodný názov Nová Ves, 
ktorú zemepáni prekladali do maďarčiny vyjadril skutočnosť, že tunajšie sídlo, resp. 
dedina bola mladšia ako susedné, západne ležiace dediny v priestore dnešného 
Solivaru. Nová Ves sa nespomína medzi dedinami Šóšovcov v 13. a 14. storočí , o 
ktorých je viacero správ. Z toho je možné usúdiť, že vznikla až na prelome 14. a 15. 
storočia. Vybudovali ju zaiste obyvatelia zo Solivaru aj prisťahovalci, medzi ktorými bolo 
niekoľko valaských rodín. Novoveské sedliacke domácnosti okrem richtárovej boli v roku 
1427 zdanené od 16 port (porta ako daňová jednotka predstavovala celú sedliacku 
usadlosť, na ktorej v 14. a 15. storočí hospodárila jedna, avšak v 16. storočí jedna až štyri 
sedliacke domácnosti), takže Nová Ves bola stredne veľkou dedinou. V 19.storočí mal 
majetok v obci erár Dessewffyovci. 

 

 



ROZHOVOR SO STAROSTOM OBCE – Tibor Kollár (KDH) 

 

Ako dlho ste vo funkcii? Plánujete kandidovať aj ďalej? 

Vo funkcii starostu som od novembra 2010. Momentálne ešte nie som rozhodnutý 
o svojej opätovnej kandidatúre.  

Existuje v obci obecné zastupiteľstvo? Ak áno, koľko má členov? 

Áno, v našej obci máme obecné zastupiteľstvo a má 7 poslancov. 

Na aké zmeny, ktoré ste vykonali v obci ste najviac hrdý? 

Samozrejme som hrdý na všetky projekty alebo diela, ktoré sme spoločne s poslancami 
obecného zastupiteľstva za moje volebné obdobie vykonali. Z najnovších projektov by 
som spomenul projekt modernizácie materskej školy v obci Ruská Nová Ves, ktorá sa 
začala 17.4. tohto roka. Toto dielo realizujeme s pomocou Ministerstva školstva, 
výskumu, vývoja a mládeže SR. Z iných projektov ešte napríklad Národný projekt Ľudia 
a hrady alebo Oprava domu smútku v minulom roku.  

Čo ešte plánujete pre obec urobiť? 

Počas môjho pôsobenia sa budem snažiť pomôcť obci vhodným spôsobom a verím, že 
sa nájdu projekty, ktoré podporíme a pomôžu našej obci a občanom.  

Aké podujatia sa konajú v obci? 

V našej obci sa koná napríklad tradičné varenie fazuľových polievok v letných 
mesiacoch, rôzne výlety pre rodiny s deťmi alebo seniorov a iný kultúrny program.  

 

ROZHOVOR S OBYVATEĽMI OBCE 

Všetkých troch obyvateľov som sa opýtal nasledovné otázky: 

1. Ako dlho žijete v obci? 

2. Ako hodnotíte prácu starostu a OZ? 

3. Čo sa Vám na obci najviac páči? 

4. Čo by ste v obci zmenili? 

Noemi K., 13 rokov, žiačka 8. ročníka ZŠ 

1. V Ruskej Novej Vsi som sa narodila a bývam tam so svojimi rodičmi a súrodencami 
v rodinnom dome.  

2. Ocko sa pozná so starostom, ja ho osobne veľmi nepoznám. Viem však, že starostom 
je už dlhší čas. 



3. Mne sa páči, že v obci je veľa peknej prírody, lesy, kopce, výhľady. V lete dokonca 
vidno Vysoké Tatry.  

4. Páčilo by sa mi, keby tu bolo viac obchodov, bolo by to pohodlnejšie. Chcela by som aj 
cyklistické chodníky. 

 

Ján K., 51 rokov, stolár 

1. Som rodákom, žijem tu od svojho narodenia.  

2. S ich prácou som celkom spokojný, ale prijal by som budovanie lepších a nových ciest 
k domom. 

3. V obci sa mi páčia rôzne spoločenské a kultúrne podujatia, ktoré sú zamerané na 
uchovanie tradícií. 

4. Bol by som veľmi rád, keby sa v obci vybudovala kanalizácia a príjazdové cesty 
k domom. 

 

Juraj I., 70 rokov, dôchodca 

1. Žijem tu od roku 1991. 

2. Starosta obce by sa mal snažiť viac získavať financie pre rozvoj obce, opravu ciest 
a chodníkov, verejného osvetlenia a podobne. 

3. V obci je krásne ticho a pokoj. Nechodia tu kamióny ani nákladné autá, čo je ďalšie 
plus. 

4. Chcel by som v Ruskej park, tiež by som bol rád za častejšie spoje MHD alebo viac 
športových podujatí. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Obr. 1 – Pohľad na obec smerom z 
Prešova 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obr. 2 – Pohľad 
smerom na Prešov 
z obce 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Obr. 3 – rímskokatolícky 
kostol Sedembolestnej 
Panny Márie 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

             

 

Obr. 4 – Dom smútku, za ktorým sa 
nachádza cintorín 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

Obr. 5 – Obecný úrad. 
Vedľa sa nachádza 
Hostinec a na prízemí 
supermarket Coop 
Jednota 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obr. 6 – 
gréckokatolícky 
kostol Presvätej 
Bohorodičky 

 

 



 

Obr. 7 – Základná škola 

(materská škola bola 
počas mojej návštevy 
v rekonštrukcii, nachádza 
sa v blízkosti cintorína) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obr. 8 – 
Gréckokatolícky 
farský úrad 



 

 

 

Obr. 9 – 
multifunkčné 
ihrisko 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obr. 10 – futbalový štadión  
TJ Slánske Ruská Nová Ves 

 

 

 

 

 

Moje dojmy z obce: Počas prechádzky som si všimol veľa peknej prírody 
okolo, krajšie, ale niekedy aj zanedbanejšie domy. V čase návštevy v obci 
nebol veľký pohyb, pretože sa schyľovalo k búrke, ktorá potom urýchlila môj 
odchod z obce. V obci by mohli byť lepšie urobené niektoré cestné 
komunikácie. Celkový dojem bol však veľmi dobrý.  


